
Statutární město Ostrava 
městský obvod Michálkovice 
zastupitelstvo m ěstského obvodu  

Zápis  

 
 

Zápis 
průběhu 5. zasedání zastupitelstva m ěstského 
obvodu 
konaného dne 03.06.2015 
 
Místo konání:  zasedací místnost 

Předsedající:  Ing. Martin Juroška, Ph.D. 

Přítomno:  13 členů zastupitelstva 
zástupci městských obvodů 
ředitelé podniků 
zástupci odborů 
ostatní 
(viz. prezenční listina) 

Omluveni:  Mgr. Květoslava Sedláčková 
Dagmar Illichmannová 

Neomluveni:  0 

Zahájení:  17,00 hod. 

Přestávka:   

Ukon čení:  17,48 hod. 

Zapisovatel:  Ing. Eliška Prymusová 

 
 

 

Přehled materiál ů, které byly z projednávání odloženy:  

Číslo materiálu  Věc 

 

Přehled materiál ů, které byly z projednávání staženy:  

Číslo materiálu  Věc 

 
 
 



Přehled písemností p ředložených p římo na jednání:  

Aktualizovaný program 

Materiál č. ZMOb/0050/15 – Zpráva o činnosti orgánů městského obvodu  

Materiál č. ZMOb/0052/15 – Loterie – opravený materiál  

Materiál č. ZMOb/0053/15 – Daň z nemovitosti – opravený materiál 
 

 

 
 

Materiál č. ZMOb/0047/15 

Schválení programu zasedání 

Starosta městského obvodu seznámil přítomné s aktualizovaným programem. 

Hlasování o předloženém návrhu usnesení: hlasovalo pro 13, proti 0, zdržel/lo se 0. 

Bylo přijato usnesení č. 0041/ZMOb-Mich/1418/5  

 

Materiál č. ZMOb/0048/15 

Určení ov ěřovatel ů zápisu 

Ověřovateli zápisu byli navrženi: Eva Ondrušková a Jakub Sedláček 

Hlasování o předloženém návrhu usnesení: hlasovalo pro 13, proti 0, zdržel/lo se 0. 

Bylo přijato usnesení č. 0042/ZMOb-Mich/1418/5  

 

Materiál č. ZMOb/0049/15 

Zpráva ov ěřovatel ů zápisu 

Ověřovatelé zápisu ze 4. zasedání Zastupitelstva městského obvodu Michálkovice ověřili 
zápis bez připomínek. Zápis byl v pořádku. 

Hlasování o předloženém návrhu usnesení: hlasovalo pro 13, proti 0, zdržel/lo se 0. 

Bylo přijato usnesení č. 0043/ZMOb-Mich/1418/5  

 

 



Materiál č. ZMOb/0050/15 

Zpráva o činnosti orgán ů městského obvodu 

Starosta městského obvodu uvedl a upřesnil jednotlivé body zprávy o činnosti orgánů 
městského obvodu, kde informoval přítomné o práci rady městského obvodu, volnočasových 
a kulturních akcích. Sdělil také stanovisko rady ke změně trasy MHD linky č. 97. 

Ing. Peterek požádal o slovo a poděkoval členům volnočasové komise za organizaci 
Michálkovického dne a za SDH Michálkovice poděkoval městskému obvodu za poskytnutí 
finančních prostředků pro uskutečnění této akce. 

Starosta městského obvodu v této souvislosti poděkoval Sboru dobrovolných hasičů 
Michálkovice za jejich spolupráci. 

Ing. Goj se dotázal, jakou trasou bude nová autobusová linka vedena, neboť současná linka 97 
je hojně využívána. 

Starosta městského obvodu dodal, že zastávka „Rajská“ má pro občany velký význam, neboť 
další zastávka bude umístěna až na ul. Na Větérce je hodně vzdálená. Stanovisko bylo tedy 
jasné a bylo sděleno společnosti Koordinátor ODIS s.r.o. 

MUDr. Pavel Piatkovský byl nepřítomen. 

Hlasování o předloženém návrhu usnesení: hlasovalo pro 12, proti 0, zdržel/lo se 0.  

Bylo přijato usnesení č. 0044/ZMOb-Mich/1418/5  

 

Materiál č. ZMOb/0045/15 

Záměr prodeje pozemk ů p.č. 506/5, 506/4 a 497/1 v k.ú. Michálkovice 

Starosta městského obvodu předal slovo místostarostovi. 

Místostarosta přiblížil obsah materiálu a sdělil, že vedle předmětných pozemků se nachází 
pozemky, o jejichž odkup žádala jiná fyzická osoba. 

MUDr. Pavel Piatkovský se dostavil zpět na jednání. 

Jakub Sedláček se dotázal, zda žadatel chce odkoupit stejné pozemky, o které žádá osoba 
uvedená místostarostou. 

Starosta městského obvodu ozřejmil, že ne. 

Hlasování o předloženém návrhu usnesení: hlasovalo pro 13, proti 0, zdržel/lo se 0. 

Bylo přijato usnesení č. 0045/ZMOb-Mich/1418/5  

 



 

Materiál č. ZMOb/0046/15 

Prodej pozemku p. č.st. 969 v k.ú. Michálkovice 

Místostarosta přiblížil obsah materiálu. Bez diskuse. 

Hlasování o předloženém návrhu usnesení: hlasovalo pro 13, proti 0, zdržel/lo se 0. 

Zastupitelé schválili cenu navrhovanou v důvodové zprávě dle znaleckého posudku. 

Bylo přijato usnesení č. 0046/ZMOb-Mich/1418/5  

 

Materiál č. ZMOb/0044/15 

Závěrečný ú čet 

Starosta městského obvodu uvedl materiál a dotázal se, zda nemá být obsahem také souhlas se 
zprávou auditora. 

Odpověděla účetní Yveta Bučková, že ne. 

Hlasování o předloženém návrhu usnesení: hlasovalo pro 13, proti 0, zdržel/lo se 0. 

Bylo přijato usnesení č. 0047/ZMOb-Mich/1418/5  

 

Materiál č. ZMOb/0051/15 

Účetní záv ěrka  

Starosta městského obvodu uvedl materiál. Bez diskuse. 

Hlasování o předloženém návrhu usnesení: hlasovalo pro 13, proti 0, zdržel/lo se 0. 

Bylo přijato usnesení č. 0048/ZMOb-Mich/1418/5  

 

Materiál č. ZMOb/0052/15 

Loterie 

Starosta městského obvodu přiblížil materiál a objasnil, v čem spočívá změna oproti původní 
verzi tohoto materiálu. 



Starosta navrhl pro hlasování o variantě A – úplný zákaz provozování loterií v městském 
obvodu. 

Petr Polach sdělil, že obecně není problém s hernami. V komisi se dohodli a sdělují své 
stanovisko, že raději loterie ponechat a regulovat jejich provoz než pak řešit nelegální 
provozování loterií. Raději mít vše pod kontrolou. 

Jakub Sedláček se vyjádřil, že úplný zákaz provozování loterií je podle jeho názoru nesmysl. 
Navrhuje v omezené míře loterie zachovat. 

Hlasování o předloženém návrhu usnesení – varianta A: hlasovalo pro 7, proti 6, zdržel/lo se 
0. Návrh neprošel. 

Hlasování o předloženém návrhu usnesení – varianta B: hlasovalo pro 7, proti 6, zdržel/lo se 
0. Návrh neprošel. 

Jakub Sedláček podal návrh, aby se hlasovalo znovu. 

Hlasování o předloženém návrhu usnesení – varianta A: hlasovalo pro 7, proti 6, zdržel/lo se 
0. Návrh neprošel. 

Hlasování o předloženém návrhu usnesení – varianta B: hlasovalo pro 8, proti 5, zdržel/lo se 
0. Návrh byl přijat. 

Bylo přijato usnesení č. 0049/ZMOb-Mich/1418/5  

 

Materiál č. ZMOb/0053/15 

Daň z nemovitosti 

Starosta městského obvodu přiblížil materiál a objasnil, v čem spočívá změna oproti původní 
verzi tohoto materiálu. Sdělil, že materiál vznikl na základě iniciativy některých obvodů. 
Dodal, že dochází k velkým disproporcím mezi obvody v souvislosti s daní z nemovitosti. 
Měla by existovat alespoň částečná kompenzace těchto rozdílů. Jinde v ČR toto funguje. 

Jakub Sedláček se dotázal, zda je nutné navyšovat koeficient z 1 na 2. 

Starosta městského obvodu sdělil, že se nemusí zvyšovat, že se jedná o iniciativu některých 
městských obvodů a vedení města sdělilo, že pokud některý obvod nebude souhlasit, tak 
k úpravě koeficientů nedojde. 

Jakub Sedláček se opět dotázal, zda má městský obvod málo peněz z těchto příjmů. 

Starosta městského obvodu objasnil, že se jedná o úpravu, která by zvýšila příjmy a daňové 
poplatníky by extrémně nezatížila. Ale líbilo by se mu jiné systémovější řešení. 

Jakub Sedláček žádal o upřesnění, zda konečné navýšení je o 42%. 



Starosta sdělil, že ano. 

Místostarosta městského obvodu sdělil, že to výrazně nenavýší rozpočet obyvatel. 

Petr Polach sdělil, že zahrady do toho nepatří, ale pole a vinice ano. Je zásadně proti 
zvyšování daní. Chraňme občany. Chceme zakázat loterie, ale na druhou stranu zvýšit daně. 

Místostarosta městského obvodu objasnil, že na 1 dům to nevychází tolik. 

Jakub Sedláček poznamenal, že pro právnické osoby nebo podnikající fyzické osoby se daně 
výrazně navýší. 

Starosta městského obvodu objasnil, že v mnoha městech je tento koeficient stanoven. 

Petr Polach sdělil, že se toto dotkne velké spousty lidí. 

Jakub Sedláček sdělil, že pokud obecní pokladna potřebuje peníze, pak ano, ale pokud to není 
nutné, nesouhlasí. 

Ing. Dašek nesouhlasí se zvyšováním daní. Je to tzv. druhé zdanění (DPH, daň z nemovitosti). 

Zdeňka Muchová souhlasí s Petrem Polachem. V městském obvodu MOaP se taky připravuje 
navýšení daní – obvod si u bytových domů navýšenou daň může vybrat od nájemců, ale 
fyzické osoby v Michálkovicích tuto možnost nemají. 

Hlasování o předloženém návrhu usnesení: hlasovalo pro 5, proti 7, zdržel se 1. 

Usnesení nebylo přijato. 

 
 

Organiza ční záležitosti 

Dotazy, p řipomínky a podn ěty členů zastupitelstva m ěstského obvodu 

Diskuse – R ůzné 

Starosta městského obvodu shrnul usnesení, která byla schválena a zasedání zastupitelstva 
ukončil. 

 

Závěr 

 

Usnesení z 5. zasedání zastupitelstva městského obvodu od č. usnesení 0041/ZMOb-
Mich/1418/5  do č. usnesení 0049/ZMOb-Mich/1418/5  a výsledky hlasování jsou nedílnou 
součástí tohoto zápisu. 



 
 

 
  
Ověřovatelé zápisu: 

 

Eva Ondrušková  ……………………………………….. 

 

Jakub Sedláček ……………………………………….. 

 

 

 

 

 

zapisovatel/ka 

V Ostravě dne: 

 

Ing. Martin Juroška, Ph.D.  

předsedající 

V Ostravě dne: 
 


